
گروه اقتصادی - معاون مســکن و 
ســاختمان ضمن دعوت از صاحبنظران 
بــرای ارایــه ایده ها و تجــارب خود در 
زمینه مســکن از بازنگــری مجدد طرح 
جامع مســکن با تکیه بر اقتصاد غیرنفتی 
خبر داد. محمود محمودزاده درباره روند 
بازنگری و تدوین طرح جامع مســکن، 
توضیحاتی را ارایه کرد. معاون مســکن و 
ساختمان با اشاره به اینکه بازنگری طرح 
جامع مسکن در افق ۱۰ ساله مدنظر است 
و اینکار با همراهــی صاحبنظران نهایی 
خواهد شد، گفت: طرح جامع مسکن بر 
اساس تکالیف وزارت راه و شهرسازی و 
سیاست کلان برای تولید مستمر مسکن، 

بازنگری و تدوین می شود.
معاون وزیر راه و شهرسازی تصریح 
کرد: به منظور آنکه پیش بینی ها، صحیح  و 

منطبق با واقعیت روز و برداشــت شده از 
آخرین آمار و ارقام باشد، اینکار با همراهی 
و هم اندیشــی صاحبنظران در دستور کار 
وزارت راه و شهرسازی قرار گرفته است.
محمــودزاده گفــت: از تمامــی 
صاحبنظران در عرصه مسکن که تجارب 
و ایده هایــی دارنــد دعوت می شــود تا 
نظرات خود را اعلام کنند. وی در پاســخ 
به این پرسش که در بازنگری طرح جامع 
مســکن آیا نکات قوت و ضعف طرحی 
که هم اکنون ملاک عمل اســت، همچون 
اجرایی نشدن مســکن اجتماعی و تبیین 
وظایف دولت در تامین مســکن اقشــار 
متوسط و کم درآمدی مدنظر قرار خواهد 
گرفت؟،توضیح داد: مســکن اجتماعی و 
طرح های دیگری همچــون طرح اقدام 
ملی مسکن، طرح هایی برای تولید مستمر 

مسکن در کشور هستند. در حالیکه طرح 
جامع مســکن به شــکل کلان نیازهای 
جامعــه را اعلام و تعییــن می کند که نیاز 
کشــور به مسکن برای هر دهک درآمدی 
و یــا گــروه اجتماعی چه میزان اســت. 
معاون وزیر راه و شهرســازی با یادآوری 
این مطلب که طرح جامع مســکن قبلی 
در ســال ۹۶ بازنگری و ابلاغ شد، گفت: 
اگرچه دوره بازنگری طرح ها  ۱۰ ســاله 
است. اما با توجه به اینکه از سال ۹۶ تاکنون 
شــاهد تغییر شرایط اقتصادی و درآمدی 
هســتیم. در عین حال، کل اقتصاد کشور 
تحت عنوان اقتصاد نفت و اقتصاد غیرنفت 
تغییرات عمده ای کرده و این تغییرات در 
تمامــی شــقوق درآمــد، برنامه ریزی و 
سیاســتی تاثیر گذاشته است، یکبار دیگر 
طرح جامع مســکن بازنگــری و تدوین 

خواهد شد. محمودزاده تصریح کرد: در 
تدوین طرح جامع مســکن از تجارب و 
ایده هایی همچون طرح اقدام ملی مسکن 
و ســایر طرح هایی کــه در طرح جامع 
گذشته مدنظر بوده است، استفاده خواهد 
شــد. گفتنی است، طرح جامع مسکن در 
ســال ۹۶ بازنگری، تدوین و ابلاغ شد که 
افق آن طرح که هم اکنون ملاک عمل بوده 
و در عین حــال در حال بازنگری مجدد 
است، تا ســال ۱۴۰۵ را ملاک عمل قرار 

داده بود.

گروه اقتصــادی - وزیر صنعت، 
معدن و تجارت با اشاره به تصمیمات اخیر 
ســتاد اقتصادی دولت و رییس جمهوری 
درباره ترخیص کالاهای اساسی، اعلام کرد: 
از زمان ابلاغ این تصمیم چهار میلیون تن 
کالا از گمرکات کشور ترخیص شده است.
علیرضــا رزم حســینی در جلســه 
بررســی روش های تامیــن ارز کالاهای 
وارداتی، افزود: همه صادرکنندگان دارای 
پروانه صادراتی )از ابتدای سال ۹۸ به بعد( 
بــا اســتفاده از واردات در مقابل صادرات 
با هماهنگــی وزارت صنعت می توانند به 

ایفای تعهدات ارزی خود بپردازند.
وی ادامــه داد: در صــورت عــدم 

تحقــق ایفای تعهدات ارزی از این طریق، 
صادرکننــدگان حداکثر چهار ماه از تاریخ 
صدور پروانه صادراتــی فرصت دارند تا 
از طریق عرضه در ســامانه نیما تعهدات 
ارزی خــود را ایفا کنند.وزیر صنعت بیان  
داشــت: کمیته اقدام ارزی سازمان توسعه 
تجارت و بانک مرکزی جمهوری اسلامی 
ایــران موظفند موارد فوق را پیگیری کنند 
و اقدامــات و برخوردهای قانونی لازم را 
در صورت لزوم انجام دهند.رزم حســینی 
در بخش دیگری از ســخنان خود با اشاره 
به تشــکیل قرارگاه "جهــش تولید" با 
حضور نمایندگان دســتگاه ها حاکمیتی، 
تاکید کرد: در شرایط سخت اقتصادی قرار 

داریم و در این شــرایط همه دستگاه های 
مرتبط باید با هماهنگی یکدیگر تصمیمات 
کلان اتخاذ کنند که این قرارگاه نیز در همین 

راستا است.
وی همچنین اقنــاع افکار عمومی 
را از دیگــر وظایف این قرارگاه دانســت 
و گفت: بخشــی از کارهای قرارگاه اتخاذ 
تدابیر لازم برای اقناع افکار عمومی نسبت 
به تصمیمات گرفته شده در حوزه مباحث 
اقتصادی اســت. وی با بیــان اینکه برای 
تقویت پول ملی هم راستا با بانک مرکزی 
حرکت خواهیم کرد، گفت: جلوگیری از 
افزایش بی رویه نرخ ارز و تقویت پول ملی، 
رسالت بانک مرکزی است و کارهای انجام 

شده توسط وزارت صنعت نیز هم راستا با 
اهداف بانک مرکزی است.

در ماه هــای گذشــته اخباری مبنی 
بر رســوب کالاهای اساسی در گمرکات 
کشور منتشر شد که با پیگیری های دولت 
و تفویض برخی اختیارات به گمرک از ۱۲ 
آبان ماه ترخیص کالا سرعت بیشتری پیدا 

کرد. 

گــروه اقتصــادی - مدیــرکل 
فرودگاه های استان هرمزگان از راه اندازی 
خط پروازی بندرعباس- مسقط و بالعکس 

خبر داد. ابوذر ضیایی، مدیرکل فرودگاه های 
اســتان هرمزگان گفت: با راه اندازی خط 
پروازی بندرعباس – مســقط و بالعکس، 

روز های شــنبه هر هفته یک پرواز در این 
مسیر انجام می شــود. ضیایی افزود:امکان 
افزایش تعداد پرواز ها بر اساس میزان تقاضا 

وجود دارد. روزانه بین ۳۰ تا ۴۰ ســورتی 
پرواز در فرودگاه بیــن المللی بندرعباس 

صورت می گیرد.

گــروه اقتصادی -معــاون امور 
معادن صنایع معدنی ســازمان صنعت، 
معدن و تجــارت هرمزگان گفت: هزار 

میلیارد ریال اعتبار برای فعال سازی ۵۴ 
معدن در هرمزگان نیاز است.

ابراهیم ســعدینی، معــاون امور 

معادن صنایع معدنی ســازمان صنعت، 
معــدن و تجارت هرمــزگان گفت: ۵۴ 
واحد معدن غیر فعال هرمزگان به چرخه 

تولید باز می گردند.
سعدینی با اشاره به نیاز اعتبار هزار 
میلیارد ریالی برای فعال سازی ۵۴ معدن 
در هرمــزگان افزود: با فعال ســازی این 
معادن  برای حدود ۵۰۰ نفر اشــتغالزایی 

می شود.
او گفــت: در شهرســتان مینــاب 
مواد معدنی شــامل »کرومیت و مصالح 
ســاختمانی همچون شــن و ماســه«، 
رودان »کرومیــت و منگنز«، بشــاگرد 
»منگنــز، کرومیت و حتی مس و طلا« و 
حاجی آباد »کرومیت و منگنز« و باغات 
 »ســنگ آهــن و معادن ســنگ چینی« 

است.
معاون امــور معادن صنایع معدنی 
گفــت:در هرمزگان ۲۱ نوع ماده معدنی 
شــامل؛ سنگ گچ، ســنگ آهن، سنگ 
نمک، سنگ کرومیت، دولومیت، سنگ 
آهک، خاک ســرخ و ســنگ لاشه قابل 
اکتشاف است که مواد استخراج شده از 
این معادن در صنعت ســاختمان، صنایع 
فولاد، تولید گچ، شــن و ماســه، صنایع 

سیمان و تهیه آجر کاربرد دارد. 
ســعدینی با اشــاره بــه برابری 
صــادرات این مــواد معدنی بــا نفت، 
گفــت: این موادمعدنی علاوه برمصرف 
داخلــی و کمک به واحد های تولیدی به 
کشــور های حاشیه خلیج فارس و چین 

صادر می شود.

گروه اقتصادی -مدیرکل گمرکات 
بندرلنگه با اشــاره به عملکرد هشت ماهه 
ســال جاری در صادارات غیرنفتی گفت: 
تشــریفات گمرکی مربوطه به ۸٧۲ هزارو 
۹۱۴ تــن کالا به ارزش بالغ بر ۴۶۰ میلیون 
دلار در قالــب ۵۳۰۹ اظهارنامــه به منظور 
صادرات به کشورهای امارات و قطرانجام 
شده است.ناصر نوروزی مدیرکل گمرکات 
بندرلنگه با اشــاره به عملکرد هشت ماهه 
ســال جاری در صادارات غیرنفتی گفت: 
تشــریفات گمرکی مربوطه به ۸٧۲ هزارو 
۹۱۴ تــن کالا به ارزش بالغ بر ۴۶۰ میلیون 
دلار  در قالــب ۵۳۰۹ اظهارنامــه به منظور 
صادرات به کشورهای امارات و قطرانجام 
شده است. وی با بیان اینکه میزان صادرات 
کالای غیرنفتی در هشــت ماهه ســال ۹۸ 

حــدود ۵۴۰ هزارو ۲٧٧ تن کالا و به ارزش 
۲۱۲ میلیــون دلار بــود، اظهار کرد: در این  
هشــت ماهه از سال جاری نسبت به مدت 
مشــابه سال قبل با رشد ۶۲ درصدی وزنی 
این تعداد کالا و ۱۱٧ درصدی دلاری روبرو 
بوده ایم. نوروزی تصریح کرد: الکترونیکی 
شــدن گمرک، به منظور تسریع و دقت در 
انجــام فرایندهای گمرکــی، اعتماد تجار 
و خریــداران خارجی به کالاهای ایرانی و 
رقابت پذیری و کیفیت مناسب این کالاها با 
محصولات مشابه و نیز  ارائه خدمات شبانه 
روزی همــکاران حتی در روزهای تعطیل 
و ایــام کرونایی را از دلایــل افزایش ۱۱٧ 
درصدی ارزش کالای غیرنفتی در هشــت 
ماهه اخیر برشمرد. وی افزود : میوه و تره بار، 
خشکبار، کچ و نمک صنعتی از عمده ترین 

کالاهای صادراتی غیرنفتی به کشــورهای 
مقصــد بود. ناصر نوروزی در پایان مجددا 
از خدمات بهینه و تلاش همکاران خود در 

خدمت رســانی به اقتصاد کشور  و ارباب 
رجوع با توجه به شرایط خطرناک کرونایی 

تقدیر و تشکر کرد.

معاون وزیر راه و شهرسازی:

طرح جامع مسکن با تکیه بر اقتصاد غیرنفتی 
بازنگری می شود

وزیر صنعت اعلام کرد:

ترخیص ۴میلیون تن کالا از گمرکات از زمان ابلاغ مصوبه 
ستاد اقتصادی دولت

مدیرکل گمرکات بندرلنگه خبر داد:معاون امور معادن صنایع معدنی سازمان صنعت، معدن و تجارت هرمزگان خبر داد:

مدیرکل فرودگاه های استان هرمزگان خبر داد:

اقتصادی 6

گروه اقتصادی - هفت پروژه ریلی 
اولویت دار بــا نام پروژه های ریلی جهش 
تولیــد به طول حدود ســه هــزار و ۴۰۰ 
کیلومتر تا پایان امسال و سال آینده تکمیل 
می شــود که از میان آنهــا، پروژه خواف- 
هرات به مرحله راه اندازی رســیده و بقیه 
طرح ها نیز پیشرفت بالای ۵۰ درصد دارند.
یکی از هفت پروژه جهش تولید در 
بخش ریلی، راه آهن خواف-هرات است 
کــه تا چند هفته دیگر با حضور روســای 
جمهوری دو کشــور ایران و افغانستان به 

صورت ویدئو کنفرانسی افتتاح می شود.

قبل از بهره برداری رســمی این خط 
آهن یک مرحله تست باری آن طی همین 
هفته انجام می شود و اولین ارسال محموله 
ریلی به افغانســتان به صورت آزمایشی تا 

چند روز آینده انجام خواهد شد.
خیرالــه خادمی معــاون وزیر راه و 
شهرســازی پیش تر اعلام کــرده بود این 
خط ریلی حدود ۴۰۰ میلیارد تومان هزینه 
داشــته که ارزش روز آن به حدود ۱۵۰۰ 
میلیارد تومان می رسد. سال شروع ساخت 
این پروژه در دهه ۸۰ است و به همین دلیل 
معادل نرخ روز تفاوت قیمت ســاخت آن 

چشــمگیر است. ٧۸ کیلومتر این مسیر در 
خاک کشــورمان و حدود ۶۰ کیلومتر در 
خاک افغانســتان است. با افتتاح این مسیر 
ریلی، افغانستان از طریق شبکه ریلی ایران 
به همه بنادر جنوبی متصل می شود ضمن 
اینکه قرار است این خط ریلی پس از هرات 
به مزار شریف و در نهایت ازبکستان متصل 
سود کهً باعث می شود ارتباط راه آهن ایران 
از این طریق با ازبکستان و پس از آن چین 

برقرار شود.اکنون ۳۴۰۰ کیلومتر خط آهن 
جدید در قالب پروژه های اولویت دار در 
دست اجرا است که اولین آن راه آهن خواف 
ـ هرات است که  زمان افتتاح رسمی آن در 
آذرماه اعلام شده اســت. ۱۳ هزار و ۹۵۴ 
کیلومتر خط ریلی در دســت بهره برداری 
وجود دارد و  همچنین میزان ســه هزار و 
۳۵۳ کیلومتر خط ریلی در دست احداث 
و ۶ هــزار و ۳۱۲ کیلومتــر خط ریلی در 

دســت مطالعه وجود دارد.تا پاین امسال و 
سال آینده ٧ پروژه ریلی به بهره برداری می 
رســد که با تکمیل آنها، برخی حلقه های 
مفقوده کریدورهای ترانزیتی رفع می شود.

علاوه بر راه آهن خواف- هرات که 
به مرحله راه اندازی رسیده، طرح های دیگر 
ریلی نیز وجود دارند که دارای پیشــرفت 
فیزیکی بالای ۵۰ درصد هســتند.یکی از 
مهمترین طرح ها، راه آهن چابهار- زاهدان 

به طول ۶۲۸ کیلومتر است که با اعتبار ۲ هزار 
و ۲۲۰ میلیارد تومان به عنوان ابرپروژه ریلی 
کشور حدود ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد، ریل گذاری این خط آهن از دو طرف 
)چابهار و زاهدان( با ریل ملی آغاز شــده 
است و پروژه در سال ۱۴۰۰ تکمیل خواهد 
شــد.بعد از آن راه آهن همدان- سنندج به 
طــول ۱۵۰ کیلومتر و با اعتبار ۵۱۴ میلیارد 
تومان است که تاکنون ۵۱ درصد پیشرفت 

فیزیکــی داشــته و با تخصیــص ۳ هزار 
میلیــارد تومان دیگر در خــرداد ۱۴۰۰ به 
بهره برداری می رسد.راه آهن میانه- اردبیل 
هــم با تلاش پیمانکار و با وجود ســردی 
هــوا و بارش برف به طول ۱٧۵ کیلومتر با 
اعتبار هــزار و ۵۸۵ میلیارد تومان در حال 
حاضر ۶۵ درصد پیشــرفت فیزیکی دارد 
و با تخصیــص هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان 
 دیگــر در اســفند ۱۴۰۰ بــه بهره برداری 
می رسد.بعد از آن راه آهن یزد- اقلید است 
کــه به طول ۲٧۰ کیلومتــر با ۶۲۵ میلیارد 
تومان اعتبار دارای پیشــرفت فیزیکی ٧٧ 

درصدی است و با تخصیص ۵۰۰ میلیارد 
تومان دیگر اســفند ۹۹ بــه بهره برداری 
می رسد.راه آهن رشت- کاسپین )انزلی( به 
طــول ۳٧ کیلومتر و با اعتبار ۲ هزار و ۲۹۱ 
میلیارد تومان ۲۵ درصد پیشرفت فیزیکی 
دارد و بــا تخصیــص ۴۰۰ میلیارد تومان 
 دیگر اردیبهشــت ۱۴۰۰ بــه بهره برداری 
می رســد. راه آهن بستان آباد- تبریز نیز با 
اعتبار ۲هزار و ۲۰۳ میلیارد تومان ۶٧ درصد 
پیشــرفت فیزیکی دارد و با تخصیص ۲ 
هزار میلیارد تومن دیگر اســفند امسال به 

بهره برداری می رسد.

راه اندازی خط پروازی بندرعباس - مسقط

رشد ١١٧ درصدی صادرات غیر نفتی از گمرک بندرلنگهایجاد اشتغال با فعال سازی معادن غیر فعال هرمزگان

گروه اقتصــادی- مهدی دادفر در 
مورد جزییــات واردات خودرو در طرح 
مجلــس اظهــار کرد: طرح ســاماندهی 
صنعت خــودرو موضوعاتی مثل عرضه 
خودرو در بورس را شامل می شود. اما در 
یکی از بندها واردات خودرو را مشروط 
به صادرات خودرو و قطعات و با منشا ارز 

خارجی به رسمیت شناخته است. 
مــن فکر می کنم این طرح بیشــتر 
جنبــه تزیینی دارد و پاســخی برای جو 
روانی جامعه است یا اگر بعدها مطالبات 
در حوزه خودرو به نتیجه نرسید مجلس 
بتوانــد بگوید ما کار خودمــان را انجام 

دادیم. 
وی افزود: از طرف دیگر از طرح تا 

قانون فاصله زیاد است و احتمال می دهیم 
شورای نگهبان با این طرح موافقت نکند 
چنانچه با طرح مشابه مجلس دهم که سال 

گذشته ارائه شد مخالفت کردند. 
دبیر انجمــن واردکنندگان خودرو 
گفت: با فــرض اینکه این طرح تبدیل به 
قانون شود نیز موانع بسیاری بر سر اجرای 

آن وجود دارد. 
برای مثال ســازمان ملی استاندارد 
یکی از این موانع اســت، بطوریکه اخذ 
مجوزهای اســتاندارد حداقل ۶ ماه طول 
می کشــد. طبق قانون نیز شــرکت های 
نمایندگــی نمی توانــد پیگیــر اخذ این 
استاندارد شــود.  البته بیشتر شرکت های 
نمایندگــی تعطیــل شــده اند و کمتر از 
انگشتان دســت باقی مانده است که آنها 
نیز پرســنل خود را از دست داده اند. پس 
عملا کسی برای به روز رسانی استاندارد 
باقی نمی ماند. وی اضافه کرد: فرآیند اخذ 
گواهینامه زیســت محیطی اداره محیط 
زیست قبلا بســیار روان تر بود و حداقل 
سه ماه طول می کشد. بعد از اینها هم دوباره 
مراحــل زیادی وجود دارد. یعنی اگر فردا 
این طرح تصویب شود شاید تا یک سال 
دیگــر خودرو وارد بازار شــود. بنابراین 
واردات خودرو مقوله مســتقلی است که 
همه موانع آن باید به طور مستقل بررسی 
شود.  دادفر با انتقاد از قوانین حوزه خودرو 
اظهارکرد: قوانین نیز غیرمنطقی هســتند، 

کجای دنیا این اســتانداردهای هشتاد و 
پنج گانه وجود دارد؟ مگر ســوخت یورو 
۶ دارید که استاندارد یورو ۶ برای خودرو 
را تصویــب کرده اید؟ به نظر می رســد 
تصورات ما کارتونی اســت. آقایان فکر 
می کنند به مردم لطف می کنند درحالی که 

این لطف نیست، حق مردم است. 
وی اضافه کرد: همه این مشکلات 
قبلا هم وجود داشت، اما واردکنندگان با 
این شــرایط وفق پیدا کرده بودند، قبل از 
ممنوعیت واردات ۶۸۰ شرکت  واردکننده 
در مجموع ۱۵ هزار نفر پرســنل داشتند 
اما الان تعداد شــرکت ها به ۹ شــرکت و 

تعداد پرسنل در مجموع به ۸۰۰ یا ۹۰۰ نفر 
می رسد و با این اوصاف دیگر نمی توانند 

از پس موانع بربیایند. 
دیگر تضمینی هم برای برگرداندن 
نیروهای شــرکت ها و تصمیمات وجود 
نــدارد. آقایان حرمت قانــون را هم نگه 

نمی دارند، طبق قانــون برای ممنوعیت 
کالا باید از یک ســال قبل کمیته ماده یک 
تشکیل شود اما یک شبه واردات را ممنوع 

کردند.
دبیر انجمــن واردکنندگان خودرو 
اظهار کرد: در ســازمان ملی استاندارد به 
قــدری مانع درســت می کنند که حتی از 
ورود مــا جلوگیری می کنند. متاســفانه 
در ادارات کســی را مســئول کرده اند که 
 اطلاعــات آنچنانــی از حــوزه خودرو 

ندارد.
وی پیشبینی کرد: فکر می کنم با این 
طرح قصد دارند که انحصار خودروسازان 

را بیشــتر کنند، بر اساس شنیده ها؛ دنبال 
ایــن هســتند کــه واردات را منحصر به 
دو خودروســاز بزرگ کننــد که دو برند 

موردنظر خود را وارد کنند. 
دادفر افزود: بیشــتر واردکنندگان 
خودرو حذف شده اند از بین باقی ماندگان 

نیز برخی ها همچنان تمایل به از سرگیری 
واردات و حضور در بازار هستند اما بیشتر 
آنها هراسناک هستند و می گویند چرا باید 

سرمایه خود را در این حوزه بگذاریم؟
چنــد وقت پیش تلویزیون نشــان 
داد که تعزیرات حکومتی ۶۰۰ دســتگاه 
خوردوی دپوشــده کشف کرده است اما 
اصلا پرونده تشــکیل نشــد چراکه همه 
آن خودروها در ســامانه جامــع انبارها 
ثبت شــده بود و حتی خریداران آنها هم 
مشــخص بودند. آقایان دوست دارند با 

حوزه خودرو نمایش دهند.
وی خاطر نشان کرد: ما پیشنهادات 
نه گانــه در مورد تامیــن ارز خودروهای 
وارداتی دادیم اما می گفتند واردات باید در 
مقابل صادرات خودرو یا قطعات باشد. 

قطعات پرایــد را کجا می خواهند 
صادر کنند؟ خودروها هم صادرشــدنی 
بود که خودروسازها منتظر دستور و طرح 
مــا نبودند و آن را صــادر می کردند. البته 
واردات خــودرو در مقابل صادرات نفت 
را هــم در طرح اخیر مجلس آورده اند که 

پیش بینی می کنم حذف شود. 
دادفر تصریح کرد: حداقل به خاطر 
صنعت خودرو چند دقیقه وقت بگذارند 
و بررســی کننــد که ترکیه بــرای حوزه 
خودرو چــه کاری انجام داده که ســال 
گذشته ۳۱ میلیارد دلار صادرات خودرو 

داشته است؟

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو اظهار کرد: فکر می کنم با طرح ساماندهی صنعت خودرو قصد دارند که انحصار خودروسازان را بیشتر کنند، بر اساس 
شنیده های ما دنبال این هستند که واردات را منحصر به دو خودروساز بزرگ خواهند کرد که دو برند موردنظر خود را وارد کنند.

واردات مشروط خودرو 
جنبه تزیینی دارد

دوشنبه 10 آذر 1399، 14 ربیع الثانی 1442 ،30 نوامبر 2020، شماره 3623

 ما پیشنهادات نه گانه در مورد تامین ارز خودروهای وارداتی 
دادیم امــا می گفتند واردات باید در مقابــل صادرات خودرو 
یا قطعات باشــد. قطعــات پراید را کجــا می خواهند صادر 
کننــد؟ خودروها هم صادرشــدنی بود که خودروســازها 
منتظــر دســتور و طرح ما نبودنــد و آن را صادر می کردند. 
البتــه واردات خودرو در مقابل صــادرات نفت را هم در طرح 
اخیــر مجلس آورده انــد که پیش بینی می کنم حذف شــود. 

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو:

ساخت ٣ هزار و ۴٠٠ کیلومتر طرح ریلی جدید در کشور
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